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Hàr President,

Sou wéi den Artikel 83 vun eisem Chambersreglement et virgesâit, bieden ech lech, 
dës parlamentaresch Fro un d'Ministere fir Landwirtschaft & Bildung 
weiderzeleeden.

Educatioun ass ee vun de wichtegste Pilieren wann et drëm geet an Zukunft kënnen eng 
progressiv Agrarpolitik ze bedreiwen an déi kommend Generatiounen mam néidegen 
Wëssen ze dotéieren fir d’ekologesch Transitioun am landwirtschaftieche Berâich kënnen 
ze realiséieren. Den Lycée technique agricole (LTA) zu Ettelbréck ass aktuell den 
eenzegen Lycée am Land, deen eng landwirtschaftiech Ausbildung op engem DAP- an 
engem DT-Niveau ubitt. Op den DT-Klassen ginn d‘Biodiversitéit (3ième), 
d'Kreeslafwirtschaft (2ième) an d'Biolandwirtschaft (1ère) ugeschnidden. An der DAP- 
Ausbildung stinn dës Elementer haaptsàchlech op der 2ième um Programm. Eenzel 
Elementer vun der Biolandwirtschaft an vu nohaltëger Bewirtschaftung stinn iwwert de 
komplette Parcours, vereenzelt, um Programm.

De Geméisbau am LTA ass haut schonn integra! op BIO ëmgestallt ginn. Haaptsàchlech 
op den Ofschlosskiassen gëtt d’Biolandwirtschaft, respektiv d’nohaltëg Bewirtschaftung 
ënnerriicht. De Wee a Richtung méi Biolandwirtschaft gëtt deemno elo schonn punktuell 
gefërdert. Reng « Bio-Klassen » ginn et zu Lëtzebuerg awer aktuell nach keng. Virun 
allem am Beràich vun der Véizuucht ass de Législateur nach retizent. Véizuucht ass a 
bleift weiderhin op de gréisstméiglechen Ertrag ausgeriicht, wat bedeit datt och déi Jonk, 
déi haut an enger landwirtschaftiecher Ausbildung sinn, nach net déi néideg Basen 
vermëttelt kréien, fir sech kënnen op eng zukunftgewandt Véizuucht anzestellen.

D’Regierung huet sech als Zil gesat bis 2050 op e Pourcentage vun 100 % Bio ze 
kommen. Et ass dovun auszegoen, datt eng mëttel- a laangfristeg Ëmstellung vun der 
konventioneller Landwirtschaft op Biolandwirtschaft an éischter Linn bei der Educatioun 
ufànkt. Wëssend, datt tëscht Bio- a Net-Biobaueren - och an de Schoulen - gewëss 
Tensiounen kënnen opkommen, muss de Viruerteeler géigeniwwer der Biolandwirtschaft 
an Zukunft résolut entgéintgewierkt ginn.

An deem Zesummenhang wéilt ech de Ministeren dës Froe stellen:

1. Hàr Minister, si fir d'Zukunft reng « Bioklassen » am LTA geplangt ? Wa jo, wéini 
soll dëst Realitéit ginn ? Wa net, firwat net ? A falls dëst sollt un Tensiounen tëscht 
konventionellen an Biobaueren leien, wéi gedenkt Dir dësem Problem entgéint ze 
wierken ?

2. Hàr Minister, sidd Dir der Meenung, datt den aktuellen Léierprogramm am LTA de 
politeschen Zilsetzungen vun der Regierung a Saache Bio-Landwirtschaft gerecht 
gëtt? Ginn d’Schülerinnen a Schüler an àren Aen gutt genuch op 
d’Erausfuerderungen, déi d’Reformen am Beràich vun der Landwirtschaft wàerte 
mat sech zéien, virbereet?
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3. Gedenkt Dir an Zukunft verstâerkt Matièren, wéi Biolandwirtschaft, 
Kreeslafwirtschaft, Biodiversitéit an aner Matièren op de Programm vun den DT- an 
DAP-Formatiounen ze setzen?

4. Wat ass am Beràich Véizuucht a Mëllechproduktioun? Gedenkt de Minister di Jonk 
an hirer Educatioun an Zukunft op eng méi ëmwelt- an déierefrëndlech Fleesch- a 
Mëllechproduktioun anzestellen ?

5. Inwiefern ginn d’Schülerinnen a Schüler iwwert déi politesch Instrumenter (Aides, 
Subventions, etc.) am Beràich Biolandwirtschaft, nohalteg Véizuucht a 
Mëllechproduktioun informéiert ?

6. Ginn d’Schülerinnen a Schüler an àren Aen genuch vun de séier changéierenden 
nationalen, europàeschen an weltwàiten politeschen Kontexter am Beràich 
Landwirtschaft an d’Bild gesat ? Wat gëtt de Schülerinnen a Schüler ugesiichts vun 
enger Politique agricole commune (PAC) am Ëmschwong, dem Ofschléissen vu 
Fràihandelsofkommessen an enger nationaler Politik déi bis 2050 100 % 
Biolandwirtschaft viséiert, vermëttelt ?

7. Hàr Minister, wéi gedenkt Dir d’Tensiounen tëscht de verschidde « Schoulen » (Bio- 
oder konventionell Landwirtschaft) an Zukunft ofzeschwàchen ?

8. AH d’Schülerinnen a Schüler musse wàrend hirer Ausbildung drài Stagen maachen: 
Wier et denkbar, hei eng Obligatioun virzegesinn fir op mannst een vun den drài 
Stagen an engem Bio-Betriib ze maachen?

9. Hàr Minister, firwat ginn an de Schoulkantinnen net méi régional Bioprodukter 
ugebueden, wëssend, datt een Ëmdenken an der Schoul ufànke kéint?

Mat déiwem Respekt,

CLEMENT Sven 
Député
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